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PROTOKÓŁ nr XI/2011 
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytych w dniu 21 czerwca 2011 r. w godzinach 1000 – 1415 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w Suwałkach VI kadencji 
w obradach uczestniczyło 22 radnych, w związku z czym istniało wymagane 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób. 
 
Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski,  
2. Zbigniew Roman De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Dariusz Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Aleksander Krzesicki,  
9. Stanisław Kulikowski,  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski,  
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka Dorota Rzatkowska, 
17. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
18. Sławomir Jan Szeszko,  
19. BoŜena Topczyłko,  
20. Krzysztof Tumialis,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz Franciszek Zamaro.  

 

Nieobecny:. 
Stanisław Sieczkowski.  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałki, zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Naczelnik 
Wydziały Finansowego i Sekretarz Miasta, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi  
i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, 
telewizji i prasy  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt 1. 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XI obrady powitał Czesława Renkiewicza –
Prezydenta Miasta Suwałk, Marka Buczyńskiego oraz Łukasza Kurzynę – 
zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Adama Karczewskiego – Sekretarza 
Miasta i Sławomira Sieczkowskiego Naczelnika Wydziały Finansowego, 
przybyłych gości oraz internautów. 
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali  
wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Przekazał do wiadomości, iŜ zastępca 
Prezydenta Marek Buczyński zwrócił się z prośbą o wykreślenie z planu pracy 
Rady Miejskiej na czerwiec br. tematu dotyczącego rozpatrzenia projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu zabezpieczenia świadczeń 
zdrowotnych i realizacji profilaktyki i promocji zdrowia mieszkańcom Suwałk  
do 2015 roku”, który ze względu na konieczność przeprowadzenia konsultacji 
społecznych zostanie przedłoŜony Radzie Miejskiej w Suwałkach w sierpniu 
2011 roku. Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym Przewodniczący 
Rady Miejskiej stwierdził, Ŝe został przyjęty następujący porządek XI obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr X/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 maja 2011 r.  

5. Przyjęcie Raportu z wykonania „Programu ochrony środowiska dla miasta 
Suwałki na lata 2008 – 2011 z perspektywą na lata 2012 – 2015”  
za lata 2009 – 2010.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia publicznego Ŝłobka,  
dla którego organem prowadzącym jest Miasto Suwałki.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty  
za wpis do rejestru Ŝłobków i klubów dziecięcych.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru  
nad Ŝłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami.  
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka  
w Ŝłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia 
maksymalnej wysokości opłaty za wyŜywienie w Ŝłobku.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania 
nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Przyjęcie Informacji z konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej  
w Suwałkach w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków  
o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów 
oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy 
lokalnej.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, Grunwaldzką, Zarzecze, Zastawie  
i terenem byłej bocznicy kolejowej w Suwałkach.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy 
Stanisława Staniszewskiego w Suwałkach.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części osiedla Emilii Plater połoŜonego 
pomiędzy ulicami M. Skłodowskiej – Curie, T. Kościuszki,  
gen. W. Sikorskiego i W. Gałaja w Suwałkach.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami 
komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 
Suwałki.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat  
i kosztów związanych z usunięciem i przechowaniem pojazdów.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Miejskiej Suwałki.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
nr XXIII/206/08 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 kwietnia  
2008 roku w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami 
mienia gminnego Miasta Suwałki zmienionej uchwałą nr XXIV/226/08 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 maja 2008 roku.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2011 ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  
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22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały  
Nr XXV/198/96 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 czerwca 1996 roku 
w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Samorządów Polskich 
Euroregionu „NIEMEN”.   

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/134/07  
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 31 października 2007 r. w sprawie 
przystąpienia Miasta Suwałki do międzynarodowej sieci współpracy  
pn.: Innovation Circle network (IC network).  

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  

25. Przyjęcie Stanowiska w sprawie zapobiegania zakaŜeniom wywoływanym  
przez mikroorganizmy chorobotwórcze.  

26. Przyjęcie Stanowiska w sprawie jak najszybszej ratyfikacji umowy  
o małym ruchu granicznym między Polską a Białorusią.   

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Agnieszki S.  
na działalność dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego 
nr 1 w Suwałkach.  

28. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

29. Wnioski i oświadczenia radnych.  

30. Zamknięcie obrad.  
  

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr X/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół X obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki  
lub uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję,  
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 20 czerwca 2011 r.  
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr X/2011 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 maja 2011 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.    

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta 
Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 25 maja 2011 r. 
została przyjęta.  
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Ad pkt. 5  
Przyjęcie Raportu z wykonania „Programu ochrony środowiska dla miasta 
Suwałki na lata 2008 – 2011 z perspektywą na lata 2012 – 2015”  
za lata 2009 – 2010  
– załącznik nr 7 do protokołu.  

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ przedmiotowy materiał był dostępny  
w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 
elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
w zakładce Akty prawne/Uchwały Rady Miejskiej/Projekty uchwał.  Ponadto 
Informacja…była przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego w dniu 14 czerwca br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag 
do przedłoŜonego materiału.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Raport z wykonania „Programu 
ochrony środowiska dla miasta Suwałki na lata 2008 – 2011 z perspektywą  
na lata 2012 – 2015” za lata 2009 – 2010 został przyjęty.  
 

Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia publicznego Ŝłobka, 
dla którego organem prowadzącym jest Miasto Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/80/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie utworzenia publicznego Ŝłobka, dla którego organem 
prowadzącym jest Miasto Suwałki  
− załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty  
za wpis do rejestru Ŝłobków i klubów dziecięcych.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/81/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru Ŝłobków i klubów 
dziecięcych  
− załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru  
nad Ŝłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 
  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/82/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad Ŝłobkami, klubami dziecięcymi 
oraz dziennymi opiekunami  
− załącznik nr 19 do protokołu.  
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Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka 
w Ŝłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia 
maksymalnej wysokości opłaty za wyŜywienie w Ŝłobku.  
  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/83/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w Ŝłobku prowadzonym  
przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej wysokości opłaty  
za wyŜywienie w Ŝłobku  
− załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania 
nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród.  
  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji O światy i Wychowania  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 

Mariola Szczypiń stwierdziła, Ŝe kryteria nie odnoszą się do ustawowych 
obowiązków i zadań nauczycieli i dyrektorów. Zdaniem radnej kryteria winny 
wyraŜać dobre intencje i oczekiwania organu prowadzącego i zmierzać  
w kierunku wyróŜniania nauczycieli osiągających wysokie wyniki w nauczaniu. 
Nie mogła zgodzić się z zapisami dotyczącymi nagradzania nauczycieli 
wykonujących pracę nieodpłatnie. Odnośnie kryteriów nagradzania dyrektorów 
zwróciła uwagę na niewłaściwe, jej zdaniem, proporcje tj. względy 
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ekonomiczne zdominowały jakość realizacji podstawowych zadań  
jakie ma do spełnienia szkoła w środowisku, mianowicie wysokie wyniki  
w procesie edukacyjnym. Z uwagi na powyŜsze poinformowała, Ŝe Klub  
„Prawo i Sprawiedliwość” będzie głosował przeciw podjęciu uchwały.  
 

Czesław Renkiewicz podkreślił, Ŝe spośród całego katalogu kryteriów oceny 
pracy nauczycieli podstawowymi, kwalifikującymi do nagrody są te związane  
z wynikami nauczania. Wyniki egzaminów są dobrym kryterium wyróŜniania 
pracy poszczególnych nauczycieli i będą brane pod uwagę przy przyznawaniu 
nagród. WaŜnym aspektem są równieŜ działania nauczycieli i dyrektorów  
w kierunku pozyskiwania środków pozabudŜetowych. Sprowadza się  
to w konsekwencji do ulepszenia i wyrównywania warunków pracy i rozwoju 
uczniów.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 18 radnych, 
– przeciw      –   4 radnych, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/84/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli  
ze środków specjalnego funduszu nagród  
− załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Ad pkt. 11  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Adam Kacprzyk:  

1. W imieniu lokatorów Suwalskiej Spółdzielni Mieszkaniowej „Południe” 
zaapelował o ułoŜenie chodnika i pobocza wzdłuŜ terenu po dawnym PBO 
przy ulicy Wojska Polskiego. Poprosił o odpowiedź na piśmie do prezesa 
Spółdzielni Mieszkaniowej „Południe”.  

2. W imieniu mieszkańców ulicy Buczka zwrócił się z prośbą o zbudowanie 
parkingu przy Przedszkolu nr 1.  

3. Zwrócił się z prośbą do StraŜy Miejskiej o uporządkowanie terenu  
w pobliŜu sklepu Lewiatan na ulicy Buczka, na którym są umiejscowione 
dwa zbiorniki na odzieŜ uŜywaną. Jeden z tych pojemników jest 
zniszczony, a odzieŜ zalega na tym placu. Poza tym z obserwacji wynika, 
Ŝe ludzie próbują robić tam wysypisko.  

Zdzisław Przełomiec w imieniu grupy mieszkańców wnioskował o rozpoznanie 
moŜliwości ponownego spopularyzowania i rozszerzenia oferty rekreacyjnej  
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i sportowej z wykorzystaniem suwalskiego lodowiska. Pismo w tej sprawie 
stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Anna Ruszewska:  
1. Zapytała, czy istnieje moŜliwość wprowadzenia w aquaparku karnetów  

dla osób indywidualnych do korzystania tylko z pływalni?  

2. Zwróciła uwagę, iŜ w mieście jest mniej kwiatów na klombach. Zapytała, 
dlaczego tak późno w tym roku zadbano o estetykę miasta, czy wynika  
to małej ilości pracowników za to odpowiedzialnych?  

3. Prosiła o rozwaŜenie zorganizowania moŜliwości dojazdu do Szkoły 
Podstawowej nr 6 od ulicy Waryńskiego ze względu na duŜe natęŜenie 
ruchu na ulicy Sejneńskiej.  

4. Zasugerowała, aby dla celów promocyjnych przy okazji imprez 
organizowanych, czy współfinansowanych przez Miasto, uŜywano 
określenia Miasto Suwałki, a nie Urząd Miejski.  

5. Poruszyła problem Ŝywienia dzieci i młodzieŜy w szkołach. Pismo w tej 
sprawie stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

BoŜena Topczyłko w imieniu pielęgniarek, które mieszkały w budynku  
przy ulicy Daszyńskiego 10, poprosiła o odpowiedź na piśmie na następujące 
pytanie: na podstawie jakich kryteriów Zarząd Budynków Mieszkalnych 
dokonał rozliczeń za 2010 rok przy uŜytkowaniu budynku przez pół roku?  
 

Krzysztof Tumialis:  
1. Zapytał, jakie jest przeznaczenie w planie zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami Jana III Sobieskiego,  
23 Października, Władysława Łokietka, Władysława Jagiełły? Mieszkańcy, 
którzy wspólną inicjatywą urządzili tam boisko do gry w piłkę noŜną,  
są zainteresowani moŜliwością zorganizowania tam bezpiecznego placu 
zabaw dla dzieci zgodnie z obowiązującymi normami. Dodał,  
iŜ mieszkańcy deklarują teŜ wkład własny przy budowie placu zabaw  
w tym miejscu. Czy moŜliwe jest dofinansowanie tej inwestycji równieŜ  
z budŜetu miasta?  

2. W imieniu mieszkańców ulicy Pięknej poprosił o utwardzenie nawierzchni 
drogi.  

 

Zdzisław Koncewicz nawiązał do wcześniejszej interpelacji w sprawie montaŜu 
zwalniaczy ruchu na ulicy Mieszka. W pisemnej w odpowiedzi zadeklarowano 
realizację tego zadania w czerwcu 2010 r. Zapytał, dlaczego do tej pory  
nie zrealizowano tej inwestycji? 
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Zbigniew De – Mezer  
1. Zapytał, kto jest właścicielem terenu za Przedszkolem nr 4 od strony placu 

zabaw? Jest tam tzw. przechodniak. Panuje tam bałagan, szerzy się 
chuligaństwo i pijaństwo, szczególnie wieczorami. Poprosił o interwencję, 
aby przywrócić porządek na tym obszarze.  

2. Zwrócił uwagę na bałagan, jaki zostawiają po sobie wykonawcy róŜnych 
robót ziemnych. Konsekwencją zajęcia pasa drogowego powinno być to, Ŝe 
po skończeniu prac droga wraca do stanu pierwotnego, a zdarza się, Ŝe 
bywa gorzej. Podał przykład ulicy Zastawie na wysokości Klubu 
śeglarskiego, gdzie buduje się pizzeria. Po skończeniu robót Zakładu 
Energetycznego asfalt jest obniŜony o 10 cm. Na Zarzeczu pozostały dziury 
w jezdni. Zapytał, czy stać Miasto, Ŝeby odbierać takie „buble” od 
podmiotów dzierŜawiących pas drogowy?  

3. Nawiązując do interpelacji radnego Adama Kacprzyka przedstawił prośbę 
Rady Rodziców przy Przedszkolu nr 1 w Suwałkach o rozpatrzenie 
moŜliwości utworzenia parkingu od ulicy Buczka. Pismo w tej sprawie 
stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

 

Grzegorz Gorlo przekazał swój głos rodzicom dzieci z lekkim upośledzeniem, 
którzy chcieliby, aby ich dzieci kontynuowały naukę w liceum uzupełniającym. 
Matki argumentowały, Ŝe ich dzieci nie poradzą sobie w szkołach masowych. 
Pytały, czy moŜliwe jest utworzenie dla nich szkoły od września br.  
przy Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym nr 2? 
 

Adam Ołowniuk zasugerował, aby latem w okolicach zalewu Arkadia 
zwiększyć ilość patroli słuŜb miejskich podczas odbywających się tam imprez.  
 

Agnieszka Rzatkowska:  
1. Zapytała o dalsze losy inicjatywy utworzenia Centrum Organizacji 

Pozarządowych. Przypomniała, Ŝe po zgłoszeniu pomysłu przez 
przedstawicieli kilkunastu organizacji, z inicjatywy radnych Platformy 
Obywatelskiej, w ratuszu odbyło się spotkanie z Maciejem śywno, 
wojewodą podlaskim. Decyzją wojewody budynek w oficynie przy ulicy 
Kościuszki 71 został przekazany na rzecz Miasta Suwałki.  

2. Zapytała o moŜliwość prowadzenia w Suwałkach programu budownictwa 
społecznego jako szansy dla młodych suwalczan.  

 

Andrzej Chuchnowski w imieniu mieszkańców osiedla II zwrócił się z prośbą 
do słuŜb miejskich o zwiększenie liczby patroli szczególnie w okolicach placów 
zabaw, które wieczorami okupują amatorzy imprez.  
 

Ad pkt. 12  
Przyjęcie Informacji z konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej  
w Suwałkach w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków  
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o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej  
− załącznik nr 31 do protokołu.  

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych. Ponadto Informacja…była przedmiotem posiedzeń 
Komisji: Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Kultury, Sportu  
i Turystyki w dniu 13 czerwca br.; Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
w dniu 14 czerwca br.; Oświaty i Wychowania w dniu 15 czerwca br. 
Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym  Informacja z konsultacji projektu 
uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie trybu i szczegółowych 
kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 
inicjatywy lokalnej, została przyjęta.  
 

 
Ad pkt. 13 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów 
oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy 
lokalnej.  
  

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji O światy i Wychowania  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta uchwała:  
UCHWAŁA nr XI/85/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków  
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o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej  
− załącznik nr 37 do protokołu.  
 

Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego 
ulicami: Bakałarzewską, Grunwaldzką, Zarzecze, Zastawie i terenem byłej 
bocznicy kolejowej w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 38 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 39 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/86/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: 
Bakałarzewską, Grunwaldzką, Zarzecze, Zastawie i terenem byłej bocznicy 
kolejowej w Suwałkach 
− załącznik nr 40 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy 
Stanisława Staniszewskiego w Suwałkach.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
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UCHWAŁA nr XI/87/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 21 czerwca 2011 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Stanisława Staniszewskiego 
w Suwałkach  
− załącznik nr 43 do protokołu.  
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części osiedla Emilii Plater połoŜonego 
pomiędzy ulicami M. Skłodowskiej – Curie, T. Kościuszki,  
gen. W. Sikorskiego i W. Gałaja w Suwałkach.  
 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
załącznik nr 45 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 46 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 18 radnych,  
– przeciw      –   4 radnych,  
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/88/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
osiedla Emilii Plater połoŜonego pomiędzy ulicami M. Skłodowskiej – 
Curie, T. Kościuszki, gen. W. Sikorskiego i W. Gałaja w Suwałkach 
− załącznik nr 47 do protokołu.  
 

Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami 
komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 
Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 48 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 49 do protokołu.  
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Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 50 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 51 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec z upowaŜnienia Komisji Finansowo – BudŜetowej zgłosił 
wniosek o skreślenie w przedłoŜonym projekcie uchwały w § 7 punktu 3  
o brzmieniu „radni Sejmiku Województwa Podlaskiego oraz Rady Miejskiej  
w Suwałkach”.  
 

Andrzej Chuchnowski poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 
 

Głosowanie nad wnioskiem Zdzisława Przełomca: 
– za przyjęciem głosowało   – 20 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   1 radny. 
 

Większością głosów został przyjęty wniosek radnego Zdzisława Przełomca.  
 

Andrzej Chuchnowski poprosił o ustosunkowanie się Prezydenta  
do przegłosowanego wniosku.  
 

Czesław Renkiewicz przychylił się do wniosku.  
 

Łukasz Kurzyna zgłosił uwagę formalną, iŜ po wykreśleniu punktu 3 z § 7 
pozostałe punkty zmienią kolejno numerację o jeden.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 18 radnych, 
– przeciw      –   3 radnych, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/89/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie 
miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki 
− załącznik nr 52 do protokołu.  
 

Ad pkt. 18  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat  
i kosztów związanych z usunięciem i przechowaniem pojazdów.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 53 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 54 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 55 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/90/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem  
i przechowaniem pojazdów 
− załącznik nr 56 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Miejskiej Suwałki.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 57 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 58 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
załącznik nr 59 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 60 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/91/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki  
− załącznik nr 61 do protokołu.  
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Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
nr XXIII/206/08 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 kwietnia  
2008 roku w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami mienia 
gminnego Miasta Suwałki zmienionej uchwałą nr XXIV/226/08 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 maja 2008 roku.  
 
 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 62 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 63 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 64 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/91/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/206/08 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 30 kwietnia 2008 roku w sprawie określenia zasad gospodarki 
nieruchomościami mienia gminnego Miasta Suwałki zmienionej uchwałą  
nr XXIV/226/08 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 maja 2008 roku  
− załącznik nr 65 do protokołu.  
 

 

 

Ad pkt. 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2011 ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 66 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 67 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 68 do protokołu.  
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Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/93/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 
realizowanych w roku 2011 ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
− załącznik nr 69 do protokołu.  
 

Ad pkt. 22  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/198/96 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 czerwca 1996 roku w sprawie 
przystąpienia do Stowarzyszenia Samorządów Polskich Euroregionu 
„NIEMEN”.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 70 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
załącznik nr 71 do protokołu. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 21 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/94/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/198/96 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 26 czerwca 1996 roku w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 
Samorządów Polskich Euroregionu „NIEMEN”  
− załącznik nr 72 do protokołu.  
 

Ad pkt. 23  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  
Nr XVI/134/07  Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 31 października  
2007 r. w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do międzynarodowej sieci 
współpracy pn.: Innovation Circle network (IC network).  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 73 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
załącznik nr 74 do protokołu. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/94/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/134/07  Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 31 października 2007 r. w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki  
do międzynarodowej sieci współpracy pn.: Innovation Circle network  
(IC network)  
− załącznik nr 75 do protokołu.  
 

Ad pkt. 24  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 76 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 77 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/96/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r.  
− załącznik nr 78 do protokołu.  
 

Ad pkt. 25  
Przyjęcie Stanowiska w sprawie zapobiegania zakaŜeniom wywoływanym 
przez mikroorganizmy chorobotwórcze.  
 



 19

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ w związku z wnioskiem radnego 
Grzegorza Gorlo przyjętym przez Radę na poprzedniej sesji, projekt 
Stanowiska… został dopracowany w uzgodnieniu z Panią Barbarą Jagłowską 
Ordynatorem Oddziału Pediatrycznego Samodzielnego Publicznego Szpitala 
Wojewódzkiego w Suwałkach. Przedmiotowy materiał został dostarczony 
radnym wraz z materiałami sesyjnymi.  
 

Głosowanie nad Stanowiskiem: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie zostało podjęte: 
Stanowisko  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 21 czerwca 2011 r.  

w sprawie zapobiegania zakaŜeniom wywoływanym przez mikroorganizmy 
chorobotwórcze  
− załącznik nr 79 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ podjęte Stanowisko… skierowane 
zostanie do:  

1. Pana Donalda Tuska, Prezesa Rady Ministrów Rzeczypospolitej Polskiej  
2. Pani Jolanty Fedak, Minister Pracy i Polityki Społecznej  
3. Pani Ewy Kopacz, Minister Zdrowia  
4. Pana Przemysława Bilińskiego, Głównego Inspektora Sanitarnego  
5. Pana Jacka Paszkiewicza, Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia  
6. Pana Jacka Roledera, Dyrektora Delegatury Podlaskiego Oddziału NFZ  
7. Parlamentarzystów Województwa Podlaskiego  
8. Pana Bohdana Dyjuka, Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Podlaskiego  
9. Pana Jarosława Dworzańskiego, Marszałka Województwa Podlaskiego  

10. Pana Macieja śywno, Wojewody Podlaskiego  
11. Pana Macieja Kaczmarskiego, Wojewódzki Konsultant ds. Pediatrii  
12. Pana Adama Szałandy, Dyrektora Samodzielnego Publicznego Szpitala 

Wojewódzkiego w Suwałkach  
13. Mediów  

 

Ad pkt. 26  
Przyjęcie Stanowiska w sprawie jak najszybszej ratyfikacji umowy  
o małym ruchu granicznym między Polską a Białorusią.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Poseł na Sejm Rzeczypospolitej 
Polskiej Robert Tyszkiewicz wystąpił do Przewodniczącego Rady oraz 
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Prezydenta Miasta z prośbą, aby podlaskie samorządy zaapelowały do władz 
Białorusi o jak najszybsze wprowadzenie w Ŝycie umowy o małym ruchu 
granicznym. Przewodniczący Klubów Radnych oraz radni reprezentujący inne 
ugrupowania funkcjonujące w Radzie uznając problem, jako waŜny interes 
społeczny Polaków i Białorusinów, postanowili wypracować przedłoŜony 
projekt Stanowiska…. Materiał został przekazany radnym wraz z materiałami 
sesyjnymi  
 

Sławomir Szeszko zgłosił wniosek, aby Stanowisko … otrzymali wszyscy 
Parlamentarzyści Województwa Podlaskiego.  
 
 

Głosowanie nad wnioskiem Sławomira Szeszko: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 
 

Jednogłośnie został przyjęty wniosek Sławomira Szeszko.  
 
 

Głosowanie nad Stanowiskiem: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie zostało podjęte: 
Stanowisko  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 21 czerwca 2011 r.  

w sprawie jak najszybszej ratyfikacji umowy o małym ruchu granicznym 
między Polską a Białorusią  
− załącznik nr 80 do protokołu.  
 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ podjęte Stanowisko… zostanie 
skierowane do Parlamentarzystów Województwa Podlaskiego.  
 

 
Ad pkt. 27  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Agnieszki S. 
na działalność dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego nr 1 
w Suwałkach.  
 

Zbigniew De – Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
− załącznik nr 81 do protokołu.  
 
 

Głosowanie nad uchwałą: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
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Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XI/97/2011 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 21 czerwca 2011 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Agnieszki S. na działalność dyrektora 
Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego nr 1 w Suwałkach 
− załącznik nr 82 do protokołu.  
 

Ad pkt. 28  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Adamowi Kacprzykowi: 
1. W sprawie budowy chodnika przy ul. Wojska Polskiego poinformował,  
Ŝe teren wskazany przez radnego w większości naleŜy do instytucji  
i przedsiębiorstw tam funkcjonujących. Chcąc wykonać chodniki 
stanowiące dojście do dwóch bloków i do zakładów pracy, naleŜy 
rozpocząć od wykupu gruntów. Jest to wydatek rzędu kilkuset tysięcy 
złotych. Przyznał, Ŝe naleŜy wykonać te ciągi piesze, ale będzie  
 to moŜliwe nie wcześniej, jak w przyszłym roku.  

2. W kwestii wykonania parkingu przy Przedszkolu nr 1 poinformował,  
Ŝe jest juŜ dokumentacja i projekt techniczny na remont ul. Buczka.  
W związku z powyŜszym wykonany będzie równieŜ parking. JeŜeli  
nie uda się pozyskać środków zewnętrznych prace będą wykonywane 
etapami w oparciu o środki budŜetu miasta.  

3. Problem z bałaganem wokół zbiorników na odzieŜ, których właścicielem 
jest firma ze SkarŜyska Kamiennej będzie rozwiązany przez Miejską 
Dyrekcję Inwestycji oraz Zarząd Budynków Mieszkalnych, po zbadaniu 
legalności lokalizacji zbiorników. Prezydent zapowiedział podejście  
do sprawy kompleksowo, na terenie całego miasta.  

 

Zdzisławowi Przełomcowi w sprawie lodowiska poinformował, Ŝe w tym 
sezonie do funkcjonowania lodowiska Miasto dopłaciło 210 tys. zł. ObłoŜenie 
lodowiska spada z roku na rok, spadają teŜ przychody. Miasto rozwaŜa 
moŜliwość zlokalizowania lodowiska na stałe, na terenie oś Północ. JeŜeli będą 
do zdobycia środki zewnętrzne, Miasto z pewnością zrealizuje budowę krytego 
lodowiska. Jednak pilniejszą sprawą jest remont stadionu lekkoatletycznego, 
którego tartan jest w bardzo złym stanie. Jest to zadanie priorytetowe. WaŜnym 
zadaniem jest równieŜ realizacja stadionów przy szkołach np. przy Szkole 
Podstawowej nr 6 i Zespole Szkół nr 4. Brak jest jednak środków finansowych 
na ten cel z samorządu województwa, a to spowolni realizację tych zadań.  
 

Annie Ruszewskiej: 
1. W sprawie funkcjonowania Aquaparku poinformował, Ŝe comiesięczna 
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analiza funkcjonowania tego obiektu pozwala na ulepszanie jego 
funkcjonowania m.in. w kierunku zwiększenia obłoŜenia. Ostatnią decyzją 
było obniŜenie kosztów biletów z uwagi na sezon letni. Jest kilka 
rozwiązań, które są w trakcie realizacji m.in. uruchomienie programu nauki 
pływania, na który pozyskane zostaną środki zewnętrzne, zmiana 
komunikacji wewnątrz obiektu umoŜliwiająca lepszy dostęp do kaŜdego 
rodzaju usług czy przejęcie zadań basenów przy Ośrodku Sportu  
i Rekreacji i Zespole Szkół nr 10. Systematycznie analizowane są równieŜ 
koszty funkcjonowania Aquaparku i podejmowane decyzje w sprawie 
błędów projektowych. Jednak niemoŜliwe jest, na tym etapie, wydzielenie 
usługi dotyczącej tylko jednego basenu.  

2. W kwestii zieleni miejskiej i zagospodarowania rabat Prezydent 
poinformował, Ŝe miasto jest systematycznie ukwiecane, a spowolnienia 
spowodowane są prowadzonymi robotami ziemnymi. Istotnie w tym roku 
Zakład Usług Komunalnych dysponuje mniejszym zespołem ludzi do pracy 
przy zieleni z uwagi na brak skierowań z Powiatowego Urzędu Pracy.  
Być moŜe będzie moŜliwość zatrudnienia osób posiadających zaległości 
czynszowe w ZBM.  

3. W sprawie utrudnionego dojazdu do Szkoły Podstawowej 6 uznał,  
Ŝe dobrym rozwiązaniem byłoby ustalenie innego wejścia do szkoły  
tj. od strony ulicy Waryńskiego. Jest tam pusty plac po strzelnicy,  
który byłby dobrym miejscem na chwilowe parkowanie samochodów 
przywoŜących dzieci do szkoły. Podjęte zostaną w tej sprawie rozmowy  
z dyrektorem szkoły.  

4. W sprawie uŜywania określenia Miasto Suwałki, a nie Urząd Miejski  
w celach promocyjnych przyjął sugestię i obiecał jej przestrzegane.  

 

BoŜenie Topczyłko w sprawie rozliczenia za ciepło w budynku przy ulicy 
Daszyńskiego 10 poinformował, iŜ w związku z prowadzoną weryfikacją pism 
oraz faktur przez ZBM odpowiedzi udzieli dyrektor.  
 

Krzysztofowi Tumialisowi:  
1. W sprawie zagospodarowania terenu Zielona Górka Prezydent 

poinformował, Ŝe gotowy jest plan zagospodarowania przestrzennego,  
w którym przewidziano usługi, parking jak teŜ tereny sportowe. Dobrze 
widziana byłaby inicjatywa mieszkańców i podjęcie działań w kierunku 
zagospodarowania tego terenu placami zabaw itp.  

2. W sprawie złego stanu ulicy Pięknej poinformował, Ŝe wykonane będzie 
porządkowanie tej drogi zgodnie z harmonogramem remontu dróg 
lokalnych. Nie będzie innych prac z uwagi na brak środków finansowych.  

 

Zdzisławowi Koncewiczowi w sprawie progu zwalniającego na ulicy Mieszka 
poinformował, iŜ będzie on ułoŜony w najbliŜszym czasie na koszt Miasta, 
poniewaŜ ulica ta do tej pory nie zakwalifikowała się do planu budowy tzw. 
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„schetynówek” i są znikome szanse, aby tak się stało.  
 

Zbigniewowi De Mezerowi:  
1. Prezydent poinformował, Ŝe przejście za Przedszkolem nr 4 jest na terenie 

prywatnym. Dlatego teŜ StraŜ Miejska zwróci uwagę na niestosowne 
zachowanie mieszkańców oraz zobowiąŜe właściciela do uporządkowania 
terenu. Inne działania w tym stanie prawnym nie mogą być podjęte.  

2. Sprawa budowy parkingu przy Przedszkolu nr 1 została juŜ wyjaśniona.  

3. W kwestii stanu dróg po robotach ziemnych wykonywanych przez inne 
podmioty drogowe i przedsiębiorstwa, polecił MDI kategoryczne 
egzekwowanie porządkowania terenu do stanu spełniającego wymogi.  

 

Adamowi Ołowniukowi  w sprawie zwiększenia nadzoru nad Zalewem Arkadia 
przyjął sugestię radnego i polecił Komendantowi StraŜy Miejskiej wzmoŜenie 
patroli pieszych na tym terenie.  
 

Agnieszce Rzatkowskiej:  
1. W sprawie zorganizowania Centrum Organizacji Pozarządowej – 

poinformował, Ŝe podjęte zostały działania tym kierunku. Wyznaczony 
został budynek przy ul. Kościuszki 71 gdzie obecnie trwa szacowanie 
kosztów remontu przez ZBM. Być moŜe w budŜecie przyszłorocznym będą 
środki, aby ukończyć zadanie. Odbył się równieŜ wyjazd studyjny  
do podobnej placówki w Ełku, gdzie przyglądano się jak podobna 
palcówka funkcjonuje.  

2. W kwestii spraw mieszkaniowych przyznał, iŜ są one waŜnym problemem, 
jednak spółdzielnie mieszkaniowe nie są zainteresowane Towarzystwami 
Budownictwa Społecznego. Powodem jest brak na ten cel środków 
finansowych z budŜetu państwa. Kredyty komercyjne są natomiast zbyt 
drogie. Miasto mając na względzie potrzebę tworzenia zasobów mieszkań 
tanich remontuje blok przy ulicy Daszyńskiego 10 gdzie będą mieszkania 
komunalne i świetlica środowiskowa. W przyszłym roku przewiduje się 
rozpoczęcie remontu budynku pokoszarowego przy ulicy Sejneńska 18. 
Zostanie tam zorganizowanych 19 mieszkań. Trzeba jednak porządkować 
ten budynek i teren oraz podłączyć energię cieplną. Wstępny szacunek 
wykonany przez ZBM to kwota 3 mln.700 zł. Miasto będzie ubiegać się  
o dofinansowanie z Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 40% 
kosztów.  

 

Andrzejowi Chuchnowskiemu w sprawie bezpieczeństwa na placach zabaw 
zobowiązał StraŜ Miejską do częstych kontroli miejsc gdzie w godzinach 
wieczornych mogą zbierać grupy mieszkańców zachowujących się 
niewłaściwie.  
 

Marek Buczyński udzielił odpowiedzi:  
 

Annie Ruszewskiej w sprawie wyposaŜenia sklepików szkolnych i realizacji 
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programów propagujących zdrową Ŝywność poinformował, Ŝe sklepiki szkolne, 
z reguły, są promujących przez osoby prywatne, i Ŝe asortyment jest uzgadniany 
z dyrektorami szkół. Odbyto wiele rozmów, aby wprowadzić zakazy sprzedaŜy 
produktów niezdrowych, jednak nie do końca osiągnięto poŜądany efekt.  
W szkołach realizowane są programy prozdrowotne oraz realizuje się 
dystrybucję warzyw, owoców czy mleka. W naszym mieście w takich 
programach uczestniczą wszystkie szkoły podstawowe. Jednak zasadniczy 
wpływ na zdrowe Ŝywienie mają rodzice. 
 

Grzegorzowi Gorlo w kwestii utworzenia uzupełniającego liceum 
ogólnokształcącego dla osób upośledzonych w stopniu lekkim poinformował,  
Ŝe są obiektywne przeszkody, aby liceum utworzyć w tym roku. NaleŜy spełnić 
wymogi ustawowe tj. oddział musi liczyć od 10 do 16 uczniów posiadających 
orzeczenie Paradni Psychologiczno – Pedagogicznej. Dopiero na dzień  
16 – 17 czerwca wymogi zostały spełnione. Szkołę naleŜy utworzyć  
aktem prawa miejscowego i biorąc pod uwagę terminy, a mogłaby 
funkcjonować dopiero ok. 30 września. Nie utworzenie szkoły nie zamyka drogi 
edukacji tej młodzieŜy. Istnieje moŜliwość nauki w oddziale ogólnodostępnym  
bądź utworzonym na potrzeby uczniów niepełnosprawnych, w liceum 
uzupełniającym funkcjonującym w Centrum Doskonalenia Nauczycieli  
i Kształcenia Ustawicznego. Prezydent zapowiedział dyskusję nad 
funkcjonowaniem kształcenia specjalnego w mieście.  
 

Ad pkt. 29  
Wolne wnioski  

 

Andrzej Chuchnowski przekazał radnym do wiadomości, iŜ w okresie 
międzysesyjnym:  

− do wiadomości Rady Miejskiej wpłynęło pismo adresowane do Zbigniewa 
Izydora Walendzewicza p.o. Prezesa Zarządu Spółki z o. o. „Targowiska 
Miejskie” w Suwałkach od Firmy Handlowej RAFIX Wanda Kachanowska 
dotyczące działalności Spółki „Targowiska Miejskie”;  

− wpłynęło równieŜ pismo adresowane do Dyrektora Zarządu Budynków 
Mieszkalnych w Suwałkach dotyczące prośby o przedłuŜenia umowy najmu 
lokalu w budynku przychodni przy ulicy Putry.  
 

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił,  
iŜ istnieje równieŜ moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism  
w Biurze Rady Miejskiej.  
 

Anna Ruszewska poinformowała, iŜ otrzymała informację od zaniepokojonych 
internautów, Ŝe są problemy w transmisji sesji drogą online. W związku z tym 
wnioskowała o sprawdzenie tej kwestii pod kątem technicznym.  
 

Tadeusz Zamaro przypomniał o konieczności montaŜu klimatyzacji na drugim 
piętrze budynku Urzędu Miejskiego w Suwałkach.  
 



 25

Czesław Renkiewicz odpowiedział, Ŝe wykonanie klimatyzacji na drugim piętrze 
jest rzeczywiście pilną potrzebą, a na jej realizację naleŜy wyasygnować ok. 400 
tys. zł. Wniosek w tej sprawie złoŜy w projekcie budŜetu na przyszły rok. Dodał,  
Ŝe klimatyzację naleŜy równieŜ zamontować w sali obrad, poniewaŜ nie ma tam 
odpowiedniej wentylacji.  
Odnośnie transmisji online wyjaśnił, Ŝe Urząd Miejski obsługuje firma zewnętrzna 
ze Szczecina i funkcjonujące łącza internetowe pozwalają tylko na taką jakość 
emisji danych, jaka jest obecnie. Poinformował, iŜ po wielu staraniach  
w najbliŜszym czasie zostaną połoŜone światłowody do Państwowej WyŜszej 
Szkoły Zawodowej i dzięki temu juŜ w sierpniu będzie moŜliwe lepsze technicznie 
przygotowanie do transmisji obrad online.  
 

Ad pkt 30  
Zamknięcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ kolejna sesja planowana jest  
w terminie 31 sierpnia 2011 r. o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu 
tematów zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2011 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Andrzej Chuchnowski kończąc obrady XI Sesji Rady Miejskiej serdecznie 
podziękował przybyłym za uczestnictwo w sesji oraz radnym za aktywny udział 
w obradach. śyczył zdrowego i bezpiecznego wypoczynku letniego.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Chuchnowski stwierdził 
zamknięcie XI obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Na tym protokół zakończono.  
          

   Przewodniczący  
         Rady Miejskiej w Suwałkach  
 
                Andrzej Chuchnowski  
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


